
 PROTOKÓŁ Nr XXX/10 
  Z SESJI RADY GMINY OSTROWICE  

W DNIU  08.07.2010 r.  
 

Punkt 1. Otwarcie sesji, powitanie i stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Bany o godz. 10

00 
otworzył XXX Sesję Rady Gminy 

 i po powitaniu radnych, sołtysów i gości  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności,  w Sesji  uczestniczy    
13 radnych, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał – listy 

obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości  stanowią kolejno załączniki nr:  1, 2 i 3   do 

niniejszego protokołu. Ponadto w Sesji uczestniczyli:  Wójt Gminy Wacław Micewski, Sekretarz Gminy 

Janina Januszkiewicz i Skarbnik Gminy Krystyna Kamińska, Dyrektorzy Szkół oraz  pracownicy Urzędu  

i mieszkańcy gminy.  

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Roman Bany przedstawił porządek obrad XXX Sesji: 

  1.   Otwarcie sesji, powitanie i stwierdzenie quorum. 

  2.   Przedstawienie porządku obrad. 

  3.   Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

  4    Informacja z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

  5.   Informacja z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami. 

  6.   Pytania i wnioski 

  7.    Podjęcie uchwał  w sprawie: 

1) uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty 

targowej; 

2) uchylająca uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu umarzania, odraczania  

lub rozkładania na raty należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 

Gminy Ostrowice oraz jej jednostek podległych, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz 

wskazania organów uprawnionych do udzielania przedmiotowych ulg; 

3) w sprawie przyjęcia zmiany §5 statutu Celowego Związku Gmin R-XXI  

w Nowogardzie;  

4) w sprawie przyjęcia zmian w statucie Celowego Związku Gmin R-XXI w Nowogardzie; 

 

8.   Wolne głosy, komunikaty. 

9.   Zamknięcie sesji.   

 

 

 Punkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu 

radnych w biurze Rady Gminy i radni nie wnieśli do niego uwag, w związku z czym zaproponował 

przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji bez odczytywania głosowało 13 radnych (jednogłośnie). 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie protokołu z Sesji XXIX, która odbyła się  

24.06.2010 r., bez odczytywania. Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie protokołu  

z poprzedniej sesji bez odczytywania. 

 

 Punkt  4. Informacja z działalności Wójta w okresie między sesjami. 



 Wójt Gminy Wacław Micewski przedstawił informację ze swojej działalności w okresie między 

sesjami.  

Wójt Gminy poinformował, o tym, że dzisiejsza sesja odbywa się w trybie awaryjnym, ponieważ  

Zgromadzenie Związku Gmin R-XXI podjęło uchwałą zmiany w statucie i żeby te zmiany były ważne 

niezbędne jest podjęcie uchwał przez wszystkie gminy członkowskie. Związek ubiega się o środki na 

utylizację odpadów.  

 Wójt Gminy uczestniczył w spotkaniu z naszym opiekunem w RIO, aby wyjaśnić dlaczego podjęto 

uchwały o zaciągnięciu pożyczek na realizację projektów, dotyczących kanalizacji. Jednocześnie 

zasygnalizowano Panu Wójtowi, że odnośnie uchwały dotyczącej pomocy publicznej, powinna być 

zasięgnięta opinia UOKiK zgodnie z Dyrektywą Unii Europejskiej. Dlatego dziś ta uchwała jest 

unieważniana. Jeżeli chodzi o podjętą na ostatniej sesji uchwałę w sprawie opłaty targowej można 

polemizować ze stanowiskiem RIO, że nie wolno określić stawki miesięcznej opłaty, ale wtedy opóźni 

się wejście w życie uchwały. Uchylimy więc dziś cały punkt, dotyczący opłaty miesięcznej. 

Wójt  Gminy poinformował, że 

-  odbył się Konwent Wójtów i Burmistrzów. 

- Gmina Ostrowice jest laureatem konkursu „Europejska Gmina Europejskie Miasto”. Konkurs dotyczy 

pozyskanych środków unijnych. 

- w ZETO odbyło się spotkanie w celu odbioru certyfikatów do podpisu elektronicznego; 

- w tym tygodniu zostanie zawarty akt notarialny o przejęciu plaży w Bolegorzynie;  

- podpisano aneks do umowy na remonty świetlic, termin wniosku o płatność został wydłużony; 

- podpisano z Marszałkiem umowę na wyprzedzające finansowanie projektu finansowanego z PROW, 

złożono dokumenty w BGK; 

- roboty w zakresie  kanalizacji finansowane z udziałem środków z RPO WZ wkrótce ruszą a na etap II 

kanalizacji trwa przetarg. 

- wniosek dotyczący ścieżki rowerowej znalazł się na liście rezerwowej do dofinansowania z RPO WZ, 

- odnośnie Orlika: projektant przygotował koncepcję, planujemy pozyskanie środków na 

dofinansowanie wkładu własnego z PROW, wg. koncepcji projektanta, aby zmieścił się orlik, musi być 

zlikwidowana wysepka przystankowa. 

 

Punkt 5. Informacja z posiedzeń komisji w okresie między sesjami 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie między sesjami nie odbyło się żadne posiedzenie 

komisji Rady. Nikt z Przewodniczących Komisji nie zabrał  głosu. 

Punkt 6. Pytania i wnioski 

Radna Urszula Mroczek: powiedziała, że odnośnie odbioru świetlic: jest dużo niedociągnięć, świetlica 

została wyremontowana, ale nie jest funkcjonalna, nie ma kanalizacji podłączonej do szamba, nie ma 

lamp.  

Wójt Gminy poinformował, że wystąpiliśmy do Urzędu Marszałkowskiego o zgodę na roboty 

dodatkowe i zamienne. 

Radna Urszula Mroczek zapytała ponadto jak można wykorzystać pieniądze z funduszu sołeckiego i 

czy można dokonać zmian w przewidzianych wydatkach? 

Wójt Gminy odpowiedział, że teraz w sierpniu już można realizować fundusz sołecki, ale raczej nie 

będzie takiej możliwości żeby zmienić planowane wydatki. 

Radny Jerzy Grząśko powiedział, że nie miało być zakupionego wyposażenia na świetlicę w Siecinie, 

miał być tylko remont. 



Radna Urszula Mroczek dodała, że stoliki i krzesła zostały zakupione a innych ważniejszych robót nie 

ma.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że roboty dodatkowe i zamienne zostaną wykonane. Finansowanie projektu 

odbywa się z opóźnieniem 

Radna Urszula Mroczek zauważyła, że następnym razem powinna być specyfikacja robót. 

Wójt Gminy przyznał, że w kosztorysie nie wszystko uwzględniono, ale „apetyt rośnie w miarę 

jedzenia” -  początkowo sołtysi wnioskowali, aby zrobić tylko to co najpotrzebniejsze.  

Radny Stanisław Bodnar poprosił, by porozmawiać z firmą Eko Fiuk aby częściej wywoziła  pojemniki 

na plastiki. 

Radny Jerzy Grząśko zwrócił uwagę, że przydałoby się postawić chociaż jeden kosz na makulaturę.  

Radna Urszula Mroczek zaproponowała, aby zawiesić  tabliczkę z napisem aby zgniatać plastikowe 

butelki przed wrzuceniem do kosza. 

Pani Joanna Okoń podinspektor ds. oświaty i odpadów komunalnych odpowiedziała, że takie 

tabliczki były, jednakże nie przyniosło to oczekiwanego rezultatu.  

Punkt 7.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmieniająca uchwałę w prawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej 

Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale o opłacie targowej przedstawił Przewodniczący Rady.  

Radny Jerzy Grząsko powiedział, że gminni przedsiębiorcy ponoszą straty w wyniku handlu 

obwoźnego i  mogą upaść. Poza tym stwierdził,  że należy wspierać własną działalność dla gminy albo 

obniżyć naszym przedsiębiorcom podatki. 

Wójt Gminy  odpowiedział, że podatki uchwala się na rok  a opłaty Rada może zmieniać w każdej 

chwili w ciągu roku. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco: 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (jednogłośnie). 

Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Uchwała stanowi załącznik  

do protokołu. 

 

2) w sprawie określenia zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności 

pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym Gminy Ostrowice oraz jej jednostek podległych, 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić 

pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania przedmiotowych ulg; 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie określenia zasad 

 i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych o charakterze 

cywilnoprawnym Gminy Ostrowice oraz jej jednostek podległych, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów 

uprawnionych do udzielania przedmiotowych ulg; 

Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco: 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (jednogłośnie). 

Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Uchwała stanowi załącznik  

do protokołu. 



3) zmiany §5 statutu Celowego Związku Gmin R-XXI w Nowogardzie; 

Joanna Okoń – podinspektor ds. oświaty i odpadów komunalnych przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmiany §5 statutu Celowego Związku Gmin R-XXI w Nowogardzie;  

Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco: 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (jednogłośnie). 

Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Uchwała stanowi załącznik  

do protokołu. 

 

4) w sprawie zmian W  statutcie Celowego Związku Gmin R-XXI w Nowogardzie; 

Joanna Okoń – podinspektor ds. oświaty i odpadów komunalnych przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmiany §5 statutu Celowego Związku Gmin R-XXI w Nowogardzie;  

Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco: 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (jednogłośnie). 

Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Uchwała stanowi załącznik  

do protokołu. 

 

Punkt 7. Wolne głosy komunikaty 

Przewodniczący Rady oznajmił, że w dniu dzisiejszym przed sesją otrzymał  list – petycję od 

przedsiębiorców o obniżenie im podatków ze względu na handel obwoźny na terenie gminy. 

Następnie odczytał pismo.   

   Wójt Gminy wyraził opinię, że jeżeli za handel obwoźny przedsiębiorca zapłaci 35 zł dziennie to  

w miesiącu będzie to koszt ok. 1000 zł,  a rocznie – 12.000. Czy któryś właściciel sklepu  w gminie 

płaci rocznie takie podatki? Zwrócił uwagę radnym, że to nie jest mało. Ponadto Pan Wójt zauważył, 

że radni dyskutowali na uchwałą na komisji i ustalali stawki. Trzeba było wtedy składać stosowne i 

konkretne  propozycje.   

Radny Jerzy Grząśko powiedział, że proponował opłatę od miejscowości w gminie, ale radni się nie 

zgodzili. 

Wójt Gminy zaproponował, że jeżeli radni chcą zmienić uchwałę o opłacie targowej, to najlepiej aby 

przygotowali  propozycje na następną sesję. Podatki są ustalane na cały rok podatkowy, więc  

wysokość podatków może być analizowana na sesji listopadowej lub grudniowej. Stawka opłaty 

targowej w gminie jest porównywalna do ościennych gmin. Handel obwoźny dotyczy nie tylko naszej 

gminy. Jest rynek na wsi i przedsiębiorcy tam docierają. 

Radny Jerzy Grząśko wyraził opinię, że dochody od naszych przedsiębiorców wracają do gminy,  

a z handlu obwoźnego nie.  

Radny Stanisław Bodnar zgłosił, że częściowo w Przytoniu nie ma wody. W Karpnie woda jest 

pobierana dla koni i może to jest przyczyna. 

Wójt Gminy odpowiedział, że zostanie to sprawdzone.  

Radna Jolanta Okoń poinformowała, że materiał na remont drogi do posesji Pana Kustrzyka jest 

składowany na drodze, a remont nie jest prowadzony. Jest ryzyko, że materiał zostanie skradziony.  

Radny Wiesław Grząśko zgłosił prośbę o wykoszenie drogi do Jelenina. 



Wójt Gminy wyjaśnił, że sprzęt do koszenia był w naprawie i od dziś miały być prowadzone prace 

wykaszania dróg gminnych. 

Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienie, jak wygląda sprawa plaży w Siecinie? Czy już 

przeprowadzono rozmowy z Nadleśniczym? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że nadleśniczy się zastanawia,  bo nadleśnictwo musi mieć korzyść w 

dokonaniu zamiany i jak będą mieć konkretną propozycję, którą ziemię chcą to przystąpią do naszej 

koncepcji zamiany. Może ta sprawa potrwać nawet rok. 

Wójt Gminy dodał, że w kwestii apteki - był właścicieli i tłumaczył, dlaczego są opóźnienia  

w uruchomieniu. Od jutra punkt apteczny ma funkcjonować. 

Radny Stanisław Bodnar poprosił o wykoszenie trawy na plaży wiejskiej w Przytoniu. 

 

Punkt 9. Zamknięcie sesji. 

  

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął XXX Sesję Rady Gminy  

Ostrowice. 

 

  Protokolant         Przewodniczący Rady 

…………………………………                                             Roman Bany 

 


